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1  D66 Harinck BEM Jaarstukken 211/2  Economie Intensiteit gebruik bedrijventerreinen -> Wat is er hiervoor 

afgelopen jaar gedaan? Niet duidelijk
De Ontwikkelingsmaatschappij Utrecht (NV OMU) is in 2011 opgericht door de 
provincie met als doel de herontwikkeling van private kavels op 
bedrijventerreinen te stimuleren. De provincie is 100% eigenaar van de OMU 
via aandeelhouderschap. In september 2021 hebben Provinciale Staten 
ingestemd met een kapitaalstorting van € 30 miljoen voor versterking van de 
slagkracht van NV OMU voor de periode 2022-2025, met als specifieke doel 
het verduurzamen en intensiveren van bedrijventerreinen. 

2021 en 2022 stonden vooral in het teken van het vernieuwen van de 
governancestructuur van NV OMU. In 2022 en 2023 is er nog geen 
ruimtewinst op bestaande bedrijventerreinen gerealiseerd, conform begroting. 
Wel heeft NV OMU in 2022 een eerste aankoop van een verouderde 
werklocatie gedaan met de nieuwe middelen. Dit soort locaties zullen na 
sloop/nieuwbouw/renovatie meer en duurzamere bedrijfsruimte voor 
ondernemers opleveren. In 2022 heeft  dus voornamelijk organisatorische 
voorbereiding plaatsgevonden
voor beleid dat vanaf 2023 en verder tot intensivering moet leiden.

Strijk

11  D66  Kamp BEM Jaarstukken 184/2   Cultuur en erfgoed  7.3 De Hollandse waterlinies zijn een belangrijke drager van 
een aantrekkelijke ruimtelijke kwaliteit. De financiering staat op 
rood. Wat is hier het financiële tekort?

Er is geen tekort maar een overschrijding; ook dat leidt tot een rode score. Het 
budget is overschreden met € 0,329 mln Een deel van de middelen bestemd 
voor het project 'Herbestemming Fort Abcoude', was naar 2023 
doorgeschoven. Dit werd gedaan omdat werd verwacht dat de subsidie niet 
tijdig zou worden aangevraagd en daardoor zou drukken op het budget voor 
2023. De subsidieaanvraag is echter toch op tijd ingediend. De beschikte 
middelen drukken dus nog op 2022, leiden daardoor tot een 
budgetoverschrijding en daarmee tot een rood 'stoplicht'.

Van Muilekom

12  D66  Kamp BEM Jaarstukken  86/2 3 - Bodem, water en Milieu 3.4.2 De planning van de inclusieve breedtesport op duurzame 
accommodaties loopt achter. Wat is hiervan de oorzaak?

De oranje score heeft als oorzaak dat twee van de vier beoogde resultaten 
lichte vertraging op hebben gelopen (zie par. 3.4.2). Het inzicht in de 
(spreiding) van regionale sportaccommodatie in de provincie is niet in 2022 
maar begin 2023 gereed gekomen, het vergde iets meer tijd. De 
ondersteuning van gemeenten en accommodaties in verduurzaming is wel in 
2022 van start gegaan maar loopt nog door in 2023.

Sterk

13  D66  Kamp BEM Jaarstukken 198/2   Economie  8.5 De bezoekerseconomie is sterk en de toeristisch recreatieve 
structuur wordt beter benut. Deze activiteit staat op rood. Wat is 
hier de reden/oorzaak van?

Het rood betreft de significante afwijking op financieel vlak (de derde kolom bij 
de 'stoplichtjes'). Er zijn aan het eind van het jaar onverwachte baten geboekt. 
Het betreft de niet voor 2022 begrote verkoop van een bouwblok/kavel 
IJsselwetering eind 2022. Aan de kostenkant betreft de afwijking een extra 
bijdrage aan het Recreatieschap Stichtse Groenlanden in verband met de 
opheffing van Recreatie Midden Nederland.

Van Muilekom

14  D66  J. Langenbach BEM Jaarstukken 141 5 - Bereikbaarheid algemeenZou het mogelijk zijn de indicatoren die we voor provinciale 
wegen hebben (onderhoudstoestand en beschikbaarheid) ook 
voor de fietspaden op te nemen?

In deze indicatoren zijn ook de provinciale fietspaden en parallelwegen 
opgenomen.

Schaddelee

15  D66   J. Langenbach BEM Jaarstukken 335 3.8 Waarom kent het project Rijnbrug geen verwacht jaar van 
afronding, en de N233 Veenendaal wel als beide projecten 
worden opgehouden door stikstof? Is de risicoinschatting daar 
anders?

Bij het project Rijnbrug was naast stikstof ook de financiering onzeker. 
Daarom was er voor dit project minder uitzicht op realisatie. 

Schaddelee

16  D66   J. Langenbach BEM Jaarstukken 381 6 - Bereikbaarheid OV Wat was de argumentatie om dit bedrag in de reserve OV te 
storten?

De reserve OV concessies heeft als functie egaliseren, hierdoor blijven 
middelen die niet besteed zijn behouden in de reserve om schommelingen op 
te kunnen vangen. Zie ook Doel, Functie en Voeding van deze reserve.

Schaddelee

65 SGP Van den Dikkenberg BEM Jaarrekening 213 8 - Economie Wordt er aangesloten bij de Klimaatadaptieve 
Werklandschappen aanpak vanuit het Rijk?

Op ambtelijk niveau zijn er diverse gesprekken gevoerd met het programma 
Werklandschappen van de toekomst. Ambtelijk advies is om aan dit 
programma deel te nemen, omdat de doelen van het programma 
overeenkomen met de doelen van het provinciale beleid voor 
bedrijventerreinen om te verduurzamen. Deelname aan het programma staat 
op dit moment op de lijst met controversiele besluiten. Daarmee zal het besluit 
over deelname aan het programma moeten worden genomen door de 
volgende coalitie. 

Strijk



66 SGP Van den Dikkenberg BEM Jaarrekening 241 9 - Bestuur In de Sociale agenda is conform amendement 9 een 
rapportageplicht en activiteiten opgenomen aangaande 
Antisemitisme. In de rapportage is niets opgenomen hierover. 
Kan GS weergeven welke activiteiten er in de organisatie en 
conform Am 9  zijn ondernomen op dit vlak?

Met de vaststelling van amendement 9 ‘Samen tegen antisemitisme’ op 23 
maart 2022 is besloten dat de Sociale Agenda ook specifiek aandacht 
besteed aan het tegengaan van antisemitisme. Dit heeft geleid tot de opname 
van twee deelprojecten in de Uitvoeringsagenda van de Sociale Agenda: a. 
Onderzoek wordt uitgevoerd naar de OV-rapportage van antisemitische 
meldingen in het OV en het adviseren voor het verbeteren (Team Mobiliteit);  
b. Advies inwinnen over het aanbieden van anti-discriminatielessen, en in het
bijzonder antisemitisme, in het onderwijs (Team Sociale Agenda). Momenteel
wordt uitvoering gegeven aan deze deelprojecten.
Kort samengevat zijn de volgende acties tot op heden ondernomen:
- Bronnenonderzoek uitgevoerd naar wat er op dit moment op Europees en
nationaal niveau gebeurt aan antisemitismebestrijding;
- Gesprekken met relevante partijen en samenwerkingspartners om te
onderzoeken wat er op dit thema mogelijk is op provinciaal niveau. Zo is o.a.
gesproken met Art1MN, de antidiscriminatievoorziening van de provincie
Utrecht. Zij registreren meldingen en ontwikkelen lesmateriaal. Een
vervolggesprek met Art1MN staat gepland.
In oktober staat de evaluatie van de Sociale Agenda gepland in commissie
BEM, waar over de genoemde deelprojecten zal worden gerapporteerd.

Van Muilekom

78 SP Breur BEM Jaarrekening 7 - Cultuur & Erfgoed Op de nieuwssite De Nuk van 13 mei lazen we dat de Provincie 
het afgelopen jaar, maar ook in het lopende jaar € 60k subsidie 
heeft verstrekt aan stichting De Machinerie. Welke activiteiten 
voert die stichting überhaupt nog uit, aangezien de beoogde 
locatie niet van de grond is gekomen? Aan welk beleidsdoel 
dragen de activiteiten van de stichting bij? Waarom stond de 
subsidie niet vermeld in de Staat van begrotingssubsidies van 
de Programmabegroting 2023 (p. 370-371)?

De subsidie van totaal 120.000 is bedoeld voor het inhoudelijk programma 
talentontwikkeling en staat los van de beoogde fysieke locatie. In 2022 
hebben verschillende activiteiten plaatsgevonden vanuit dit programma en is 
geïnvesteerd in kennis en netwerk. Stichting De Machinerie voert geen 
activiteiten meer uit, de resterende 60.000  voor 2023 is formeel nog in 
beheer bij de stichting en is gelabeld voor het inhoudelijk programma.
Nu de Machinerie als fysieke locatie niet doorgaat en de stichting wordt 
opgeheven, wordt in overleg met de betrokken partners van de Machinerie, 
Filmfonds en gemeente Utrecht, onderzocht of het inhoudelijke programma, 
waar duidelijk behoefte aan is bij makers, kan worden voortgezet.  Zodoende 
kan de kennis en het netwerk die is ontwikkeld in de afgelopen jaren, worden 
ingezet om het voorzieningenniveau voor jonge makers te versterken. Dit 
doen we door de verantwoordelijkheden voor de resterende subsidie over te 
dragen aan een van de partners. Momenteel wordt overlegd met de partners 
wie van de partners dit gaat overnemen. De activiteiten van de stichting ofwel 
de subsidie t.b.v. talentontwikkeling beeldmakers dragen bij aan het 
meerjarendoel 7.1.4, het cultuurprofiel van Utrecht verstevigen.  De 
beschikking aan de Machinerie was al opgenomen in de lijst met 
begrotingssubsidies in de Slotwijziging (p.127)

Van Muilekom

79 SP Breur BEM Jaarrekening Bestedingsvoorstelle
n, pagina 1

1 - Ruimtelijke ontwikkeling Onder de kop 'Ruimtlijk voorstel' staat: "Voor het gehele traject 
dat conform huidige planning tot eind 2023 doorloopt is 
waarschijnlijk circa € 400.000 benodigd. Vraag: over welk 
traject gaat dit?

Het betreft het traject om in afstemming met onze overheidspartners te komen tot een Ruimtelijk Voorstel 
in het kader van het Nationale Programma NOVEX. De Rijksoverheid heeft in december 2022 op basis 
van dit programma alle provincies gevraagd om de opgaven uit de diverse Nationale Programma’s op het 
gebied van de fysieke leefomgeving ruimtelijk te vertalen, in te passen en te combineren met provinciale 
en decentrale opgaven. Daarbij heeft ze gevraagd om in oktober 2023 een Provinciaal Ruimtelijk Voorstel 
Utrecht hierover op te leveren. 

Van Essen

80 SP Breur BEM Jaarrekening Bestedingsvoorstelle
n, pagina 3

7 - Cultuur & Erfgoed Onder de kop 'Subsidies cultuur' staat: "Betreft verschillende 
subsidieaanvragen (zie kolom T)" Vraag: Waar vinden we deze 
kolom T?  

De verwijzing naar Kolom T was oorspronkelijk bedoeld voor ambtelijke 
doeleinden, maar is per ongeluk in het bestand blijven staan. Het 
bestemmingsvoorstel betreft 26 subsidies op het gebied van cultuur, met 
name vanuit het Steun- en Herstelpakket Covid-19 Cultuur en Erfgoed

Van Muilekom



82 SP Breur BEM Jaarrekening 191 7 - Cultuur & Erfgoed Tekst p 191: "de gewenste daling blijft traag verlopen doordat de 
grote monumenten niet kunnen worden aangepakt vanwege 
beperkte beschikbare budgetten bij alle mogelijke 
financiers.Vraag: Wat is de achterstand uitgedrukt in geld? 
Ziet het college nog alternatieve oplossingsrichtingen?

De Erfgoedmonitor 2022 toont aan, dat over de hele linie een verbetering in 
de staat van onderhoud van rijksmonumenten – zijnde niet woonhuis-
monumenten – zichtbaar is. Het aandeel objecten met een 
restauratiebehoefte (in matige en slechte staat) daalde van 19,8% in 2018 tot 
17,5% in 2022. De daling is echter minder groot dan vooraf ingeschat en 
minder groot dan het landelijke gemiddelde (dat is 15%). Het verschil wordt 
verklaard door de stijging van de restauratieopgaven van de grote iconen (vb. 
de Utrechtse werven, Fort Honswijk, Nyenrode, de Domkerk). In de 
Statenbrief ‘Beantwoording motie Restaureren is anticiperen’ (24 mei 2022) is 
aangegeven, dat de geschatte restauratieopgaven van de 11 iconen in de 
provincie Utrecht tezamen een totaalbedrag van € 118.600.000,- bedragen. 
Om deze grote restauratieopgaven in te lopen is onder andere vorig jaar door 
de Provinciale Staten 5 miljoen extra beschikbaar gesteld (naar aanleiding 
van voornoemde motie). We pleiten echter voor een lange termijnstrategie op 
rijksniveau. Samen met de andere provincies is hiervoor vanuit IPO een 
gezamenlijke lobby ingezet. OCW heeft hier per brief positief op gereageerd. 
In samenwerking met provincies wordt de gezamenlijke aanpak nader 
uitgewerkt in nieuwe bestuurlijke afspraken. Bovendien heeft het ministerie 
voor 2023 een extra budget van € 15 miljoen ter beschikking gesteld om een 
aantal urgente restauraties van grote monumenten te kunnen ondersteunen 
(Zie “Kamerbrief over verkenning financiering monumentenzorg” van 12 juni 
2023). In de uitwerking van het nieuwe Cultuur- en Erfgoedprogramma zullen 
we ook de provinciale oplossingsmogelijkheden voor een langere 
termijnstrategie onderzoeken. 

Van Muilekom

83 SP Breur BEM Jaarrekening 218 8 - Economie Tekst p. 218: ". Zo zijn onze partners Utrecht Convention 
Bureau, RBT Heuvelrug & Vallei, Citymarketing Regio 
Amersfoort en Woerden Marketing gefaciliteerd om een aanpak 
te ontwikkelen voor het aanjagen van internationaal en zakelijk 
bezoek." Vraag: waar bestond dat 'faciliteren' uit en wat 
heeft het gekost? 

Het faciliteren bestond uit het geven van een vervolg aan de toegekende 
subsidie in 2021 voor het hersteloffensief COVID-19 door mee te denken over 
een gedegen plan voor duurzaam zakelijk toerisme. De toegekende subsidie 
was een onderdeel van een groter pakket aan subsidies voor het herstel van 
de diverse sectoren na COVID-19. Het faciliteren betreft alleen het zakelijk 
toerisme (nationaal en internationaal). Om te komen tot het plan hebben 
verschillende overleggen plaatsgehad met de beschreven partners en 
gemeenten met een groot zakelijk aanbod waaronder Amersfoort en Utrecht. 
Tot slot is er een bijeenkomst georganiseerd voor alle gemeenten en 
geïnteresseerde ondernemers in de provincie om het plan te presenteren en 
te peilen wie wil participeren. De kosten voor het faciliteren vanuit de provincie 
bestaan dus grotendeels uit ambtelijke inzet en daarnaast de 
organisatiekosten van de bijeenkomst (circa 3.000 euro). 

Van Muilekom

84 SP Breur BEM Jaarrekening 229 9 - Bestuur Aanpak ondermijning: materiële lasten 71k in plaats van de 
begrote 150k. Verschil kleiner dan 100k, dus geen verklering in 
hoofdstuk 4.6, maar wel een verschil groter dan 50%. Waardoor 
komt die onderbesteding?

De onderbesteding in aanpak ondermijning van materiële lasten is te 
verklaren door:
- lagere daadwerkelijke kosten bevorderen BAG-registratie op recreatieparken;
- er heeft nog geen netwerkbijeenkomst financiële dienstverleners 
plaatsgevonden, het is wel de bedoeling deze te organiseren;  
- er heeft geen preventie via lesprogramma’s op scholen plaatsgevonden. 
Hiervoor was een bedrag van € 30.000 gereserveerd. Het doel is om hier nog 
wel concreet onderzoek naar te doen.”  

CvdK

86 SP Breur BEM Jaarrekening 344 3.10.2 Arbeidscapaciteit is 
FIN1

Externe inhuur bij piek & ziek & chique. Vraag: piek en ziek zijn 
ons helder, maar wat wordt bedoeld met 'chique'?

Met de term chique wordt bedoeld dat er ingehuurd kan worden wanneer de 
provincie niet zelf beschikt over bepaalde expertise.

Strijk



101 VVD Janssen BEM Jaarrekening 412 9 - Bestuur Hoe is deze overschrijding tot stand gekomen? Voor de 
commissie FAC van 10 mei heb ik de vraag gesteld of we actief 
konden worden geïnformeerd bij overschrijdingen. Dit is toen 
positief beantwoord. Deze overschrijding moet ik echter zelf uit 
de jaarrekening halen. Wat is de reden dat deze overschrijding 
niet eerder gemeld is?

Misschien begrijpen wij de vraag niet helemaal goed, maar wij zien in het 
programma 9 Bestuur geen budget-overschrijdingen, maar juist lagere lasten 
en hogere baten dan begroot. Samen leidt dit tot een positief saldo van € 
2.771.000. De hoofdoorzaak ligt bij de pensioenvoorziening van (voormalig) 
gedeputeerden. De PU heeft een overeenkomst met APG Loyalis afgesloten 
waarin is afgesproken dat zij jaarlijks een actuariële berekening uitvoert van 
de pensioenen van betrokkenen. Op grond hiervan wordt indien nodig de 
voorziening aangevuld of afgeroomd. Door middel van een brief van 14 
december 2023 heeft APG de PU hierover bericht. Uit de actuariële 
berekeningen blijkt dat de rekenrente fors is gestegen. Daarmee hoeven we 
fors minder in de voorziening te hebben dan eind vorig jaar. Dit is de enige 
berichtgeving hierover vanuit APG. Als peildatum voor de gehanteerde 
rentepercentages wordt voor toekomstige pensioenen 1 oktober 2022 
genomen en voor de reeds ingegane pensioenen 31 december 2022. In het 
geval van overschrijdingen van krediet heeft GS los van de vermelding in de 
jaarstukken zelf dit ook toegelicht in het statenvoorstel op pagina 4 van 11. in 
het geval van de vrijval van de pensioenvoorzieining is dus echter sprake van 
een onderschrijding. GS meent overigens met de uitgebreide analyse van de 
verschillen tussen begroting en realisatie in paragraaf 4.6 (pagina 393 tot en 
met pagina 417) ook invulling te geven het actief delen. Paragraaf 4.6 is een 
belangrijke paragraaf in de jaarstukken en niet 'verstopt'. Ook tijdens de 
toelichting in de FAC hoe u de jaarstukken het beste kunt lezen, hebben wij 
uitgebreid stilgestaan bij het belang van deze paragraaf.

Strijk

102 VVD Janssen BEM Jaarrekening 412 9 - Bestuur Hoe is deze overschrijding tot stand gekomen? Voor de 
commissie FAC van 10 mei heb ik de vraag gesteld of we actief 
konden worden geïnformeerd bij overschrijdingen. Dit is toen 
positief beantwoord. Deze overschrijding moet ik echter zelf uit 
de jaarrekening halen. Wat is de reden dat deze overschrijding 
niet eerder gemeld is?

zie 101 Strijk

103 VVD Janssen BEM Jaarrekening 483 10 - Overzicht overhead Het bedrag aan overschrijding op ICT-implementaties is in de 
paragraaf rmv hoger (nml. € 1,2 mln) dan in de 
verschillenanalyse. Hoe kan dit verschil verklaard worden?

Het klopt dat het bedrag hoger is omdat bij de verschillenanalyse het bedrag 
is gesplitst in diverse componenten zoals financieel systeem en 
subsidiesysteem.

Strijk

106 VVD Janssen BEM Jaarrekening 343 Algemene vraag Kunnen de kosten uit tabel 1. Totaalbeeld arbeidskosten 2022 
onder categorie b. loonkosten voor medewerkers gedekt uit 
materiële budgetten uitgesplitst worden in kosten die geactiveerd 
worden bij investering en kosten die gedekt worden uit 
incidentele programmamiddelen?

In de categorie loonkosten gedekt uit materieel budget van € 9,6 miljoen heeft 
€ 1,8 miljoen betrekking op de toerekening van loonkosten aan investeringen.

Strijk


